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Thomas Quist hälsar alla hjärtligt välkomna och förklarar styrelsemötet öppnat 

__________________________________________________________________________ 

  

 

 

§ 1. Val av justerare  

   

  Styrelsen beslutar: 

- Att välja Eleni Rezaii Liakou jämte ordföranden att justera dagens protokoll. 

 

§ 2. Dagordning 

 

• Förslag att behandla §8 i detta protokoll nu istället, ”Kostnader för att bedriva 

verksamheten”, innan föregående protokoll läggs till handlingarna. 

 

 Vid föregående styrelsemöte 2023-12-07 lämnade Carl von Friesendorff ett 

tilläggsyrkande till §7: 

 

”I den mån gemensamma kostnader enligt andra attsatsen i förslaget är aktuell i form 

av ersättning för tid till styrelseledamot/-ersättare (=arvode per månad eller per år) 

måste det föreligga beslut därom på vattenrådets årsstämma.” 

 

Komplettering av beslutspunkt enligt nedan. 

   

• Föregående protokoll: Styrelsemöte 2023-12-07 

Therese föredrog de viktigaste besluten från föregående protokoll. Bland annat 

beslutades det då att: 

 

- att ge Ekologigruppen i uppdrag att ta fram överlämningsavtal 

- att den nya markägaren till Slogstorpsdammen får överta dammen tidigare än 2027 

samt att rensning genomförs innan överlämning 

- att skapa ett ramavtal för reparation och underhåll 

- att köpa in fiskräknare TiVA FC enligt offert i Bilaga 3. 
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- att ge Tette Alström och Christian Alsterberg i fortsatt uppdrag att arbeta vidare 

med Framtidens vattenvårdsarbete 2.0. 

- att till nästa styrelsemöte (2024-02-15) bjuda in VA-SYD för en genomgång av 

rapporten samt diskutera förslaget att flytta utsläppspunkten från Södra Sandbys 

reningsverk från Sularpsbäcken till Kävlingeån. 

- att deltagande kommuner, företag och organisationer står för deras representants 

kostnader i samband med protokollförda möten för styrelsearbete, styrgrupp, 

beredningsgrupp, arbetsgrupp, temadag. 

- att gällande punkt 2 ska beslut och timtaxa fastställas på årsstämman. 

Tjänstemännen arbetar fram ett förslag som presenteras på årsstämman. 

 

• Att punkten ”Översvämningar” under §3 flyttas till efter §4 eftersom VA SYD 

håller sitt föredrag kl 10. 

 

  Styrelsen beslutar: 

- att godkänna att Carl von Friesendorffs tilläggsyrkande från föregående 

styrelsemöte ska innefattas i föregående styrelsemötesprotokoll (23-12-07) som 

också styrelsen godkände då. 

- att godkänna dagordningen,   

- att lägga föregående protokoll till handlingarna, samt 

- att lägga övrig information till handlingarna. 

 

§ 3. Vattenvårdsprogram Kävlingeån   Bilaga 1  

 

Vid nästa styrelsemöte tar Timothy Williams över presentationen. 

26-29 jan 2024 har det varit 50-års flöden vid Kävlingeån. 

 

Efterarbete 

Vanstads plankdämmen – efterarbete, justeringar mot erosion ska göras 

807 Vandringshinder Rolsberga kvarn – efterarbete pågår med kontrollprogram, 

erosion. 

777 Sandby – Uppföljning flödesfördelning 

 

Pågående entreprenad 

829 Brösarp 3:7 m.fl, Sjöbo och 849 Brösarp 4:15 m.fl, Sjöbo - Utlopp för 

groddammar ska åtgärdas. Slutbesiktning efter bentonitmatta satts.  

861 Lilla Torpsbäcken, Fokus Vombsjön. Bentonitmatta läggs i efterhand pga för 

mycket vatten, slutbesiktning uppskjuten. Gällande fiskeräknaren så väntar vi till 

vårvinter 2025 eftersom omlöpet inte är färdigställt. 

400 Flödesdämpande åtgärder Veberöd – ska åtgärdas när det blivit torrare. 

 

Detaljprojektering 

856 Blentarp 14:2, Sjöbo – Arbetas med upphandlingsunderlag. Entreprenad 2024. 

Hjälmaröd – Projektet har hög prio, anläggning tidigast juli. Beslutspunkt läggs till att 

vi inleder projektet innan vi fått besked om LOVA/LONA i april 2024. Entreprenad 

2024 till uppskattad kostnad ca 1,55 Mkr. Nästa steg är att färdigställa 

upphandlingsunderlaget. 

Tolånga övre dämme – förhandling med markägare kring nya förutsättningar. 

Anläggning 2024. 
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569 Hejdeholm (Rolsberga 7:7, Höör) –Markägare ska ta ställning till avtal. 

Entreprenad snarare 2025 än 2024. 

Förprojektering och nytt  

Rinnebäck 1:55, Kävlinge – Gäddvåtmark, ställningstagande i kommunen i KS 20 

mars. Om externa medel erhålls kan vi utföra entreprenad 2025. Uppskattad kostnad 

ca 0,9 Mkr. 

Dösjö (Elsagården 1:1, Sjöbo) – Kan eventuellt bli ett stor-projekt på ca 50-70 ha 

avtalsområde. Söka medel för förstudie. Multifunktionellt projekt. 

Förhandsförbindelse behöver tecknas. 

Stångby 1:2, Lunds – 1,5 ha våtmark, inväntar markägare 

Benstorp 2:4, Eslöv – 0,5 ha våtmark, bedömning i vår. 

 

Sökta externa medel 

- Stor LONA och LOVA ansökan – tot budget på drygt 8Mkr/styck. Inkluderar 

förstudie Dösjö. 

- eDNA-screening av fisk – fokus karp och silverruda i anlagda dammar 

- Åtgärder mot jätteloka 

- Eslövs kommun har även sökt LONA för Hjälmaröd 

 

Överlämning av anläggningar 

- Markägaren för Slogstorpsdammen vill ta över sin anläggning - detta blir den första 

officiella överlämningen. 

- Minst fyra-fem varianter av avtal har funnits för vattenrådsanläggningar inom 

KVVP 

- EG efterfrågar pris för framtagande av överlämningsavtal av miljöjurist 

 

Reparation och underhåll 

- Även Höje å vattenråds styrelse har beslutat att ett ramavtal för reparation och 

underhåll ska tas fram. Ekologigruppen tar fram ett förslag som granskas av Lunds 

kommun. 

 

Dialog och kommunikation 

- Harlösa Rotaryklubb i april 

- Sövde byalag har fortsatt intresse, de ska ta vattenprover under 1 års tid i inloppen 

till Sövdesjön. 

 

Ev rekreationsåtgärd – Gångbro vid Vadmöllan 

- Intresseanmälan: 45 m gångbro på befintliga pyloner 

- Kostnadsuppskattning – totalt ca 1,1 Mkr 

- Förening förvaltar 

- Drygt 1100 människor bor i närområdet 

- Extern finansiering och kommuners intressen ska undersökas 

 

Det ifrågasattes om det är vattenrådets uppgift gällande gångbron. Det är dock en 

rekreativ åtgärd vilket är något som vattenrådet också ska syssla med.  Ett första 

steg är att lyssna in kommunerna. 

 

Kanotled Kävlingeån – LEADER-projekt 

Ett LEADER-projekt med att utreda om det är möjligt att göra en kanotled på 

Kävlingeån pågår inom Kävlinge kommun. För att få fria leder behövs klippning av 
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säv, borttagande av stormfällda träd, flytbryggor, vindskydd, toaletter. 

Ekologigruppen hjälper till med miljöbedömning. 

 

Anpassad skyddszon Bråån 

Markägare från vid tidigare dialogprojekt har fått 2 ha anpassad skyddszon beviljad 

av Lst. Det är ovanligt, men fungerar – 10 000 kr/ha. Brant åkermark innan zonen, 

erosion och att det måste ligga innanför ”vanlig” skyddszon. 

 

Biosfärsområde Storkriket 

Fråga- hört att de ska söka pengar för vattenvårdsprojekt, kan vi samverka? Therese 

meddelade att de har haft samverkansmöte med avdelningen på Lunds kommun, 

kontakter är upprättade och samarbeten är möjliga. 

 

Här sker ett avbrott från §3, som fortsätter igen efter §4. Beslutspunkterna flyttas 

därmed också till efter §4.  

 

§ 4. Recipientkontroll 

 

VA SYD:s rapport ”Rening från organiska mikroföroreningar” Bilaga 2 

 

Föredrag från Jakub Kocanda, Utredningsingenjör processanläggningar, VA SYD. 

10 minuter + frågor 

 

Information om det nya avloppsdirektivet samt fokus på Ellinge och Södra Sandbys 

reningsverk. Diskussion om förslaget att flytta utsläppspunkt från Södra Sandbys 

reningsverk, från Sularpsbäcken till Kävlingeån för att understiga effekthalter. 

 

Styrelsen ifrågasatte detta åtgärdsval, genom att flytta utsläppspunkten löses inte 

problemet, problemet bara döljs i högre utspädning. 

 

Förslag till beslut: 

- att lägga informationen till handlingarna 

 

VA SYD har efter styrelsemötet bifogat ett bemötande till styrelsens synpunkter. 

Läggs som en bilaga (sid 12 i detta protokoll). 

 

Fortsättning § 3 Vattenvårdsprogram Kävlingeån 

 

• Fokus Vombsjön 

Christian Alsterberg informerade.  

 

- Emma Enström presenterades. Hon är industridoktorand på Lunds universitet inom 

miljövetenskap och är finansierad av Sydvatten. Fokuserar på vattenråd, hur de 

fungerar. Kommer sitta med på styrelsemötena de nästkommande åren. 

- Doktorandprojekt: Undersökning av fosfordynamiken i Vombsjön och analys av 

effektiviteten av vattenvårdande åtgärder mot intern och extern fosforbelastning. 

- Förvaltningsplan för fisk och fiske i Vombsjön 2022-2025 

- Skarven: det observeras mycket skarv i sjön, fler privatpersoner vill engagera sig i 

detta. Konstaterar att skrämsel fungerar bäst då det är väldigt svårt att skjuta 

skarven från båt. 
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- Sportfiskehamnen: För att kunna fortsätta nyttja Vombsjön i form av sportfiske, 

sjöräddning och andra rekreativa aktiviteter behöver den befintliga 

sjösättningsrampen, som egentligen är en hög- /lågbrygga som tidigare nyttjades av 

yrkesfisket, byggas om och anpassas för ändrade sjönivåer. Bidrag kommer sökas. 

- Lilla Torpsbäcken: 12 ha nya gäddvåtmarker har skapats, utökad befintlig 

gäddvåtmark, samt fiskväg förbi ett vandringshinder. 

- LONA/LOVA inskickat för anläggning av våtmark i NV viken, Hjälmaröd, 15,5 ha 

och tvåstegsdiken mellan dammarna. 

 

Kommande under 2024 

- Planerade provfisken: nätprovfiske, eDNA, elfiske, yngelinventering. 

- Livegivare ger högupplösta bilder av fiskar simmandes kring strukturer och hur de 

reagerar på bete i realtid. ”Kan förfölja fisken tills de eventuellt hugger och /eller 

blir stressade. Hantering och stress kan leda till död. Erfarenheter från Finjasjön och 

Ivösjön visar på allvarliga effekter. Finjasjön har förbjudet denna utrustning.” 

Åtgärd: Förbud. Kommer hanteras på nästa FV styrgruppsmöte 

- Sensorer i mark som kan direktavläsa vattenhalt, kväve och fosfor exempelvis, och 

direktsända det till app, vilket optimerar bevattning och gödsling. 

- Algövervakning i Vombsjön. Sydvatten har instrument som övervakar alger i 

realtid. Tanken är att kunna kommunicera/förse kommunerna (Lund, Eslöv, Sjöbo) 

med information om ev. gifta algblomningar när sjön blommar 

- Installering av mätinstrument i tillrinninande vattendrag som mäter flöden mer 

kontinuerligt.  

- Temadagen 2024. Fokus på markanvändning/lantbruk runt sjön.  

 

 Utåtriktat arbete 

- Presenteras för Sveriges vattenmyndigheter (feb 2024) 

- Presenteras för Harlösa Rotary klubb (april 2024) 

- Informationsskylt vid den ”nya” gäddvåtmarken? 

- Bjuda in press och informera om det omfattande arbete som gjorts vid Torpsbäcken 

 

Aktivitetsövergripande 

- Initiera ett arbete som sammanfattar projektet hittills, vad vi åstadkommit, hur, 

resultat osv. Finns ett stort nationellt intresse för det vi gör och hur vi gör det.  

- Guide/förslag på hur man organiserar lokala samverkansorganisationer för bättre 

vattenkvalitet → VA branschen (ex)? 

 

Det poängterades att det saknas en länk från Kävlingeå vattenråds hemsida till 

hemsidan för Fokus Vombjsön. Detta har korrigerats vid datum för 

protokollskrivning (21 feb 2024). 

 

Arbeta mer strategiskt med kommunerna 

Kansliet informerar. 

 

På senaste beredningsgruppsmötet 2024-01-17 beslutade beredningsgruppen att 

föreslå styrelsen att Tette och Christian i Framtidens vattenvårdsarbete arbetar in 

förslag att vattenrådet arbetar mer strategiskt och rådgivande med 

medlemskommunerna. Kommunerna har behov av vattenrådets expertis, och det kan 

vara värdefullt för vattenrådet att ha en ingång till kommunerna, få ta del av deras 

behov och lokalkännedom, kanske kan leda till fler lämpliga vattenvårdslägen. 
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Ramavtal för extern besiktningsman 

Kansliet informerar om pågående utredning. 

 

Hittills har Ekologigruppen anlitat extern besiktningsman. Förslaget är att ett 

ramavtal tas fram som kansliet kan avropa från. Lunds kommun har redan ett 

ramavtal för besiktning. Karl Asp undersöker om vi kan använda oss av detta innan 

vi går vidare.  

 

Översvämningarna 

Kansliet informerar samt öppen diskussion 

 

På senaste tiden har vi sett 50-års flöden inom Kävlingeåns avrinningsområde som 

gjort stora översvämningsskador med många drabbade. 

 

Vattenrådets roll har diskuterats. Vi har avrinningsområdesperspektiv vilket är 

fördelaktigt. Vi vill kalla till ett stor-möte där relevanta aktörer, myndigheter, 

företag, kommuner etc. inom Kävlingeåns avrinningsområde bjuds in för att 

diskutera framtidens vattenhantering ur avrinningsområdesperspektiv, med fokus på 

översvämningar och torka. Tanken är att hitta strategier/åtgärdsförslag för att jobba 

med dessa utmaningar tillsammans inom avrinningsområdet. Detta går hand i hand 

med Vattenmyndighetens åtgärdsprogram för vatten 2022-2027, kommunernas 

åtgärd 1. Där står det beskrivet att kommunerna ska ta fram en plan för 

vattenanvändning i ett förändrat klimat med utgångspunkt i den regionala 

vattenförsörjningsplanen och en plan för samverkan med berörda kommuner inom 

kommunens av- och tillrinningsområden.  

 

Frågan om översvämningarna lämnades för öppen diskussion. Kommentarer från 

styrelsen: 

- Finansiering kommer vara en stor fråga. 

- Dikningsföretagen behöver underhålla huvudfåran. 

- Hur ser Kävlingeån ut nedströms? Det kommer inte räcka att bara dämma 

uppströms. Det finns mycket knäckepil nedströms Gårdstånga. Kostar mycket 

pengar att rensa och växer snabbt, har dämmande effekt. 

- De olika kommunerna har haft möten med markägare m.m. med hänsyn till 

översvämningarna. 

- Kan man sänka sjön i tid om prognoser visar på mer regn? 

- Kan man som markägare bidra? 

- Ett projekt likt Fokus Vomsjön fast där man fokuserar på att titta nedströms, ex 

vilka rensningar behövs? 

 

Mattias Leijon, VD på Sydvatten, visade bilder och presenterade:  

Orsaken till översvämningarna i januari är en nederbördsrik höst och vinter med 

vattenmättade marker och stora snömängder i januari som sedan den 23-24 januari 

hastigt smälte av på tjälad mark i samband med riklig nederbörd. Detta ledde till 

kraftiga flöden inom hela avrinningsområdet, såväl uppströms som nedströms 

Vombsjön. Väderleken orsakade bland annat stor tillrinning till Vombsjön, vars 

vattennivåer steg med ca 1 cm/timme när det var som värst. Avrinningsområdet är 

starkt utdikat och Vombsjön är mycket liten i förhållande till tillrinningsområdets 

storlek, sjön utgör ca 3% av tillrinningsområdets storlek, vilket bidrar till snabba 

förlopp vid högflöden och låg buffringsförmåga i sjön. Sydvatten har en vattendom 
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där det anges att vattennivån +21,30 av dammsäkerhetsskäl inte får överskridas. Över 

den nivån riskerar invallningarna att skadas och dammarna kan brista, med 

okontrollerade flöden och värre konsekvenser nedströms som följd. Det är reglerat i 

domen hur vi får öppna luckorna utifrån aktuell årstid, sjönivå och flöde i 

Kävlingeån. Sjön nedreglerades efter nyår vilket skapade bättre förutsättningar inför 

den väntade snösmältningen. 

 

SMHI kunde inte förutspå de plötsligt höga flödena i sina hydrologiska modeller och 

hade en lång startsträcka innan de reagerade. Sydvatten kontaktade både SMHI och 

Länsstyrelsen innan vi tvingades öppna luckorna stegvis den 24-25 januari (mer än 

vanligt) på grund av den stora tillrinningen. Målet var att inte öppna luckorna mer än 

vad som krävdes för att stabilisera sjönivån och inte riskera dammbrott. Det gick inte 

att på förhand förutspå exakt omfattning av lucköppningarna eftersom den behövde 

justeras efter storleken på tillrinningen till sjön. När sjöns vattennivåer var som högst 

tappade Sydvatten lika mycket vatten som storleken på tillrinningen, varvid sjön 

kunde stabiliseras. Sydvatten har följt sina rutiner, men det finns självklart saker man 

kan göra annorlunda. 

 

Sydvatten har frekvent dialog med SMHI och även Länsstyrelsen. Det är SMHI som 

ska vädervarna. Varning för höga flöden gick från 0 till röd varning, utan mellansteg 

som hade kunnat vara bra att nå ut med på ett tidigare stadium. Länsstyrelsen har en 

krisberedskap inom sin verksamhet och kan samordna insatser vid olika kriser och 

samhällsstörningar av betydelse. 

 

Övrigt 

Ingenting togs upp under denna punkt. 

 

Förslag till beslut: 

- att arbetet med Hjälmaröd inleds även innan vi fått besked om LOVA/LONA i april 

2024.  

- att godkänna fortsatt arbete inom vattenvårdsprogrammet enligt redovisad planering 

- att Tette och Christian i Framtidens vattenvårdsarbete arbetar in förslag att 

vattenrådet arbetar mer strategiskt och rådgivande med medlemskommunerna. 

- att beredningsgruppen utreder frågan om gemensamt strategimöte som drivs av 

vattenrådet för framtidens vattenhantering med fokus på översvämningar och torka. 

- att lägga övrig information till handlingarna 

 

 

§5. Anmälningar 

  Kansliet informerar. 

Administration 

• Beredningsgruppen föreslår Hjalmar Åhrén, kommunekolog i Lund, som ny 

ordförande i beredningsgruppen. 
 

Vattenvårdsprogram 

• 2023-12-11 – Beslut om utbetalning av bidrag för projektet ”Nya lek- och 

uppväxtområden i Torpsbäckens nedre del i Kävlingeåns avrinningsområde” drygt 1 

milj. 
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• 2023-12-22 – Markupplåtelseavtal gällande våtmark på fastighet Blentarp 14:2, 

Sjöbo kommun 

• 2024-01-10 Rapport Elsa van Klinken. 2023. The European green infrastructure (GI) 

strategy: A fortune or a failure for biodiversity conservation in wetlands? A 

qualitative study in Scania (Sweden) and Groningen (The Netherlands)-a summary 

 

Recipientkontroll 

• 2023-11-01 - Månadsrapport oktober 2023 

• 2023-12-07 - Månadsrapport november 2023 

• 2024-01-11 – Månadsrapport december 2023 

• 2024-01-26 - Kiselalgsundersökning 2023 i skånska sjöar och vattendrag 

 

 Förslag till beslut: 

- att godkänna Hjalmar Åhrén, kommunekolog som ny ordförande i Kävlingeåns 

vattenråds beredningsgrupp.  

- att lägga anmälningarna till handlingarna.  

 

 

§ 6. Årsredovisning och verksamhetsberättelse 2023  Bilaga 3 

 Kansliet föredrar. 

Styrelsen kan inkomma med synpunkter fram tills 4 april 2024, inför nästa 

styrelsemöte. 

 

 Förslag till beslut: 

- att godkänna att förslaget på årsredovisning för 2023 skickas till revisorn.  
 

§ 7. Vattenförvaltning 

  Kansliet informerar. 

 

• 2024-01-26 Samråd Vattentjänstplan Kävlinge kommun. Besvaras innan 26 februari 

2024. 

• 2024-01-21 Remissvar dammsäkerhetshöjande åtgärder Vombsjöns regleringsdamm. 

Besvarades 2024-01-12.  

 

Utloppsdammen behöver få bättre säkerhet, därför ska åtgärder genomföras under ca 

1,5-2,5 års tid, byggstart juli-oktober 2024. Under arbetstiden kommer mintappning 

från Vombsjön (0,3 m3/s) ej underskridas, men Kävlingeån kommer bli torrare och 

eventuellt grumligare. Det ska även eventuellt skapas en fiskväg i samband med 

detta, dock medför förutsättningarna inte att alla arter kan passera.  

 

Kansliet har formulerat remissvar som innehöll att vattenrådet inte har någonting 

emot de dammsäkerhetshöjande åtgärderna. Vattenrådet skickade med en förfrågan 

om man tagit hänsyn till extremsommar och torka och hur Kävlingeån påverkas 

under sådana förutsättningar. 

 

 Förslag till beslut: 
- att lägga informationen till handlingarna  
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§ 8.  Kostnader för att bedriva verksamheten 

 Denna punkt togs upp under §2 istället. 

 

§ 9. Länsstyrelsen informerar 

Länsstyrelsen är överbelastade och kunde därmed inte närvara på styrelsemötet. 

Therese ringer till Länsstyrelsen efter styrelsemötet för att diskutera planerna med 

mötet som vattenrådet vill initiera som handlar om framtidens vattenhantering – 

fokus översvämningar och torka (som nämns under §3 punkt ”Övesvämningar”). 

 

 Förslag till beslut: 

- att lägga informationen till handlingarna 

 

§ 10. Medlemmarna informerar 

  

- Karl Asp: Vattensamordnare Lunds kommun rekryteras. Ny vattenrådssamordnare 

50 % Höjeå och 50 % Kävlingeåns vattenråd rekryteras. 

- Josefine Wraghe: Det dämmer vid Getinge. Vi behöver blicka framåt, hur löser man 

dikningsfrågan i Getinge? 

- Håkan Lindqvist: vill ha dialog från LRF:s sida. 

Eleni: Gällande kommunens krisberedskap. För vattenrådens räkning sitter med i 

referensgruppen för Interreg  projektet Blue Transition. Projektets fokus är att visa 

hur kan vi balansera vatten och markanvändning för att minimera effekterna av 

klimatförändringar. Refrensgruppen planerar en resa till Bolmen och 

forskningsstationen på Tirahom den 17 april och de som är intresserade kan anmäla 

intresse. 

- Johan Burström: Det vi gör nu är omfattande och djupodlad undersökning av hela 

händelseförloppet, förbättringspotential.  

- Thomas Quist: sitter med i Öresunds vattenvårdsförbund med Carl von Friesendorff. 

Resultat av provtagningarna är bättre än på länge, inga större förändringar. Fått in 

mer saltvatten.  

- Anders Lindvall: Kävlinges krisberedskap fungerade lysande. Men man hade gärna 

fått informationen tidigare.  

 

 Förslag till beslut: 

- att lägga informationen till handlingarna 

 

§ 11. Utökning av kanslitjänst 

 Kansliet informerar om pågående rekrytering 

 Rekryteringen pågår. 

  

 Förslag till beslut: 

- att lägga informationen till handlingarna 

 

§ 12. Övriga frågor  

  Kansliet informerar. 

 

• Sövdes byalag 

Sövdes byalags miljögrupp har kontaktat kansliet och Ekologigruppen angående 

samarbete kring kvaliteten i Sövdesjön. De ska bekosta extra provtagning, ringa in 
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näringsbelastning under 1 år. Därefter vill de samarbeta med vattenrådet kring 

åtgärder. 

 

• Borgeby fältdagar 

Sker 26-27 juni och temat är framtidens lantbruk. Samordnarna för Kävlinge och 

Höjeå vattenråd medverkar tillsammans med några andra skånska vattenråd. Vi 

kommer ha föredrag på scen och monter. Förslag att Kävlingeåns vattenråd bekostar 

inträde för styrelsemedlemmar. 

 

• Land4climate 

Ett EU interreg-projekt gällande återvätning där Lunds kommun är med som part.  

Möjligt med upp till 1 milj kr med projekt som drivs via vattenråden. 

 

  Förslag till beslut: 

- att vattenrådet bekostar inträde till Borgeby fältdagar för styrelsemedlemmar 

- att samordnarna för vattenråden kan lägga tid på Land4climate projektet 

- att lägga övrig information till handlingarna 

 

§ 13. Sammanträdestider 2024                     

  Alla möten börjar klockan 9.00 

Beredningsgruppen onsdagar: 

17/1  Lund 

20/3  Hörby 

4/9  Lomma 

13/11 Sjöbo 

Styrelsemöten torsdagar 

15/2  Sjöbo 

18/4  Eslöv 

26/9  Lund 

5/12  Höör 

 

• Årsstämma torsdag 23/5 på Habo gård i Lomma. Efter stämman sker konstituerande 

styrelsemöte. Gemensam lunch och sedan eftermiddagsaktivitet, information om 

aktivitet kommer längre fram. 

 

  Förslag till beslut: 

- att lägga informationen till handlingarna 

 

Thomas Quist förklarade mötet avslutat. 

 

Lund som ovan 

Therese Parodi, vid protokollet 

 

 

Justeras (digital signering på sista sidan) 

 

Thomas Quist, Ordförande 

Eleni Rezaii Liakou, Justerare
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     PROTOKOLL 



 



2024-02-15 



  



STYRELSEN FÖR KÄVLINGEÅNS 



VATTENRÅD 



 



Tid: Torsdag den 15 feb 2024, klockan 9 - 12. 



 



Plats: Tolånga Byaväg 26, Sjöbo 



 



Bilagor: Bilaga 1 Vattenvårdsprogram 



Bilaga 2 Rapport VA SYD ”Rening från organiska mikroföroreningar” 



Bilaga 3 Årsredovisning och verksamhetsberättelse 2023 



 



 



Närvarande 



 
Ledamöter: 



Kommunrepresentanter Thomas Quist  Sjöbo kommun (ordf.) 



 Eleni Rezaii Liakou Lunds kommun 



 Anders Lindvall  Kävlinge kommun 



  



    



Areella näringar/markägare  Carl von Friesendorff (digitalt) 



 Håkan Lindqvist 



 



Dikningsföretag Josefine Wraghe 



 



Företag/industrier Hadil Karim, (digitalt) 



 



Sydvatten Johan Burström 



   



    



Ersättare: 



       Kommunrepresentanter Charlotte Ramel Andersson Sjöbo kommun 



  Maria Roldin (digitalt) Lunds kommun 



  Håkan Bjelkengren Eslövs kommun 



  Jimmy Runesson (digitalt) Kävlinge kommun 



  Peter Boström  Tomelilla kommun 



 



Dikningsföretag Håkan Olsson 



 



Sydvatten Christian Alsterberg 



 



VA SYD Per Bengtsson (digitalt) 



 



Ideella naturvården Olle Lindeberg 
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 Adjungerade:   



  Hjalmar Åhrén  Lunds kommun 



  Annika Söderman (digitalt) Eslövs kommun 



  Eva Nielsen Osterman Sjöbo kommun 



  Karl Asp  Lunds kommun 



  Therese Parodi  Lunds kommun 



  Isak Nyborg Lunds kommun 



  



   



 Konsult Filip Hvitlock Ekologigruppen 



  Timothy Williams Ekologigruppen 



 



 Övriga Emma Enström Doktorand 



  Christoffer Bonthron Tullstorpsåprojektet 



  Mattias Leijon Sydvatten 



  Jakub Kocanda VA SYD 



 
 



 



Thomas Quist hälsar alla hjärtligt välkomna och förklarar styrelsemötet öppnat 



__________________________________________________________________________ 



  



 



 



§ 1. Val av justerare  



   



  Styrelsen beslutar: 



- Att välja Eleni Rezaii Liakou jämte ordföranden att justera dagens protokoll. 



 



§ 2. Dagordning 



 



• Förslag att behandla §8 i detta protokoll nu istället, ”Kostnader för att bedriva 



verksamheten”, innan föregående protokoll läggs till handlingarna. 



 



 Vid föregående styrelsemöte 2023-12-07 lämnade Carl von Friesendorff ett 



tilläggsyrkande till §7: 



 



”I den mån gemensamma kostnader enligt andra attsatsen i förslaget är aktuell i form 



av ersättning för tid till styrelseledamot/-ersättare (=arvode per månad eller per år) 



måste det föreligga beslut därom på vattenrådets årsstämma.” 



 



Komplettering av beslutspunkt enligt nedan. 



   



• Föregående protokoll: Styrelsemöte 2023-12-07 



Therese föredrog de viktigaste besluten från föregående protokoll. Bland annat 



beslutades det då att: 



 



- att ge Ekologigruppen i uppdrag att ta fram överlämningsavtal 



- att den nya markägaren till Slogstorpsdammen får överta dammen tidigare än 2027 



samt att rensning genomförs innan överlämning 



- att skapa ett ramavtal för reparation och underhåll 



- att köpa in fiskräknare TiVA FC enligt offert i Bilaga 3. 
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- att ge Tette Alström och Christian Alsterberg i fortsatt uppdrag att arbeta vidare 



med Framtidens vattenvårdsarbete 2.0. 



- att till nästa styrelsemöte (2024-02-15) bjuda in VA-SYD för en genomgång av 



rapporten samt diskutera förslaget att flytta utsläppspunkten från Södra Sandbys 



reningsverk från Sularpsbäcken till Kävlingeån. 



- att deltagande kommuner, företag och organisationer står för deras representants 



kostnader i samband med protokollförda möten för styrelsearbete, styrgrupp, 



beredningsgrupp, arbetsgrupp, temadag. 



- att gällande punkt 2 ska beslut och timtaxa fastställas på årsstämman. 



Tjänstemännen arbetar fram ett förslag som presenteras på årsstämman. 



 



• Att punkten ”Översvämningar” under §3 flyttas till efter §4 eftersom VA SYD 



håller sitt föredrag kl 10. 



 



  Styrelsen beslutar: 



- att godkänna att Carl von Friesendorffs tilläggsyrkande från föregående 



styrelsemöte ska innefattas i föregående styrelsemötesprotokoll (23-12-07) som 



också styrelsen godkände då. 



- att godkänna dagordningen,   



- att lägga föregående protokoll till handlingarna, samt 



- att lägga övrig information till handlingarna. 



 



§ 3. Vattenvårdsprogram Kävlingeån   Bilaga 1  



 



Vid nästa styrelsemöte tar Timothy Williams över presentationen. 



26-29 jan 2024 har det varit 50-års flöden vid Kävlingeån. 



 



Efterarbete 



Vanstads plankdämmen – efterarbete, justeringar mot erosion ska göras 



807 Vandringshinder Rolsberga kvarn – efterarbete pågår med kontrollprogram, 



erosion. 



777 Sandby – Uppföljning flödesfördelning 



 



Pågående entreprenad 



829 Brösarp 3:7 m.fl, Sjöbo och 849 Brösarp 4:15 m.fl, Sjöbo - Utlopp för 



groddammar ska åtgärdas. Slutbesiktning efter bentonitmatta satts.  



861 Lilla Torpsbäcken, Fokus Vombsjön. Bentonitmatta läggs i efterhand pga för 



mycket vatten, slutbesiktning uppskjuten. Gällande fiskeräknaren så väntar vi till 



vårvinter 2025 eftersom omlöpet inte är färdigställt. 



400 Flödesdämpande åtgärder Veberöd – ska åtgärdas när det blivit torrare. 



 



Detaljprojektering 



856 Blentarp 14:2, Sjöbo – Arbetas med upphandlingsunderlag. Entreprenad 2024. 



Hjälmaröd – Projektet har hög prio, anläggning tidigast juli. Beslutspunkt läggs till att 



vi inleder projektet innan vi fått besked om LOVA/LONA i april 2024. Entreprenad 



2024 till uppskattad kostnad ca 1,55 Mkr. Nästa steg är att färdigställa 



upphandlingsunderlaget. 



Tolånga övre dämme – förhandling med markägare kring nya förutsättningar. 



Anläggning 2024. 
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569 Hejdeholm (Rolsberga 7:7, Höör) –Markägare ska ta ställning till avtal. 



Entreprenad snarare 2025 än 2024. 



Förprojektering och nytt  



Rinnebäck 1:55, Kävlinge – Gäddvåtmark, ställningstagande i kommunen i KS 20 



mars. Om externa medel erhålls kan vi utföra entreprenad 2025. Uppskattad kostnad 



ca 0,9 Mkr. 



Dösjö (Elsagården 1:1, Sjöbo) – Kan eventuellt bli ett stor-projekt på ca 50-70 ha 



avtalsområde. Söka medel för förstudie. Multifunktionellt projekt. 



Förhandsförbindelse behöver tecknas. 



Stångby 1:2, Lunds – 1,5 ha våtmark, inväntar markägare 



Benstorp 2:4, Eslöv – 0,5 ha våtmark, bedömning i vår. 



 



Sökta externa medel 



- Stor LONA och LOVA ansökan – tot budget på drygt 8Mkr/styck. Inkluderar 



förstudie Dösjö. 



- eDNA-screening av fisk – fokus karp och silverruda i anlagda dammar 



- Åtgärder mot jätteloka 



- Eslövs kommun har även sökt LONA för Hjälmaröd 



 



Överlämning av anläggningar 



- Markägaren för Slogstorpsdammen vill ta över sin anläggning - detta blir den första 



officiella överlämningen. 



- Minst fyra-fem varianter av avtal har funnits för vattenrådsanläggningar inom 



KVVP 



- EG efterfrågar pris för framtagande av överlämningsavtal av miljöjurist 



 



Reparation och underhåll 



- Även Höje å vattenråds styrelse har beslutat att ett ramavtal för reparation och 



underhåll ska tas fram. Ekologigruppen tar fram ett förslag som granskas av Lunds 



kommun. 



 



Dialog och kommunikation 



- Harlösa Rotaryklubb i april 



- Sövde byalag har fortsatt intresse, de ska ta vattenprover under 1 års tid i inloppen 



till Sövdesjön. 



 



Ev rekreationsåtgärd – Gångbro vid Vadmöllan 



- Intresseanmälan: 45 m gångbro på befintliga pyloner 



- Kostnadsuppskattning – totalt ca 1,1 Mkr 



- Förening förvaltar 



- Drygt 1100 människor bor i närområdet 



- Extern finansiering och kommuners intressen ska undersökas 



 



Det ifrågasattes om det är vattenrådets uppgift gällande gångbron. Det är dock en 



rekreativ åtgärd vilket är något som vattenrådet också ska syssla med.  Ett första 



steg är att lyssna in kommunerna. 



 



Kanotled Kävlingeån – LEADER-projekt 



Ett LEADER-projekt med att utreda om det är möjligt att göra en kanotled på 



Kävlingeån pågår inom Kävlinge kommun. För att få fria leder behövs klippning av 
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säv, borttagande av stormfällda träd, flytbryggor, vindskydd, toaletter. 



Ekologigruppen hjälper till med miljöbedömning. 



 



Anpassad skyddszon Bråån 



Markägare från vid tidigare dialogprojekt har fått 2 ha anpassad skyddszon beviljad 



av Lst. Det är ovanligt, men fungerar – 10 000 kr/ha. Brant åkermark innan zonen, 



erosion och att det måste ligga innanför ”vanlig” skyddszon. 



 



Biosfärsområde Storkriket 



Fråga- hört att de ska söka pengar för vattenvårdsprojekt, kan vi samverka? Therese 



meddelade att de har haft samverkansmöte med avdelningen på Lunds kommun, 



kontakter är upprättade och samarbeten är möjliga. 



 



Här sker ett avbrott från §3, som fortsätter igen efter §4. Beslutspunkterna flyttas 



därmed också till efter §4.  



 



§ 4. Recipientkontroll 



 



VA SYD:s rapport ”Rening från organiska mikroföroreningar” Bilaga 2 



 



Föredrag från Jakub Kocanda, Utredningsingenjör processanläggningar, VA SYD. 



10 minuter + frågor 



 



Information om det nya avloppsdirektivet samt fokus på Ellinge och Södra Sandbys 



reningsverk. Diskussion om förslaget att flytta utsläppspunkt från Södra Sandbys 



reningsverk, från Sularpsbäcken till Kävlingeån för att understiga effekthalter. 



 



Styrelsen ifrågasatte detta åtgärdsval, genom att flytta utsläppspunkten löses inte 



problemet, problemet bara döljs i högre utspädning. 



 



Förslag till beslut: 



- att lägga informationen till handlingarna 



 



VA SYD har efter styrelsemötet bifogat ett bemötande till styrelsens synpunkter. 



Läggs som en bilaga (sid 12 i detta protokoll). 



 



Fortsättning § 3 Vattenvårdsprogram Kävlingeån 



 



• Fokus Vombsjön 



Christian Alsterberg informerade.  



 



- Emma Enström presenterades. Hon är industridoktorand på Lunds universitet inom 



miljövetenskap och är finansierad av Sydvatten. Fokuserar på vattenråd, hur de 



fungerar. Kommer sitta med på styrelsemötena de nästkommande åren. 



- Doktorandprojekt: Undersökning av fosfordynamiken i Vombsjön och analys av 



effektiviteten av vattenvårdande åtgärder mot intern och extern fosforbelastning. 



- Förvaltningsplan för fisk och fiske i Vombsjön 2022-2025 



- Skarven: det observeras mycket skarv i sjön, fler privatpersoner vill engagera sig i 



detta. Konstaterar att skrämsel fungerar bäst då det är väldigt svårt att skjuta 



skarven från båt. 
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- Sportfiskehamnen: För att kunna fortsätta nyttja Vombsjön i form av sportfiske, 



sjöräddning och andra rekreativa aktiviteter behöver den befintliga 



sjösättningsrampen, som egentligen är en hög- /lågbrygga som tidigare nyttjades av 



yrkesfisket, byggas om och anpassas för ändrade sjönivåer. Bidrag kommer sökas. 



- Lilla Torpsbäcken: 12 ha nya gäddvåtmarker har skapats, utökad befintlig 



gäddvåtmark, samt fiskväg förbi ett vandringshinder. 



- LONA/LOVA inskickat för anläggning av våtmark i NV viken, Hjälmaröd, 15,5 ha 



och tvåstegsdiken mellan dammarna. 



 



Kommande under 2024 



- Planerade provfisken: nätprovfiske, eDNA, elfiske, yngelinventering. 



- Livegivare ger högupplösta bilder av fiskar simmandes kring strukturer och hur de 



reagerar på bete i realtid. ”Kan förfölja fisken tills de eventuellt hugger och /eller 



blir stressade. Hantering och stress kan leda till död. Erfarenheter från Finjasjön och 



Ivösjön visar på allvarliga effekter. Finjasjön har förbjudet denna utrustning.” 



Åtgärd: Förbud. Kommer hanteras på nästa FV styrgruppsmöte 



- Sensorer i mark som kan direktavläsa vattenhalt, kväve och fosfor exempelvis, och 



direktsända det till app, vilket optimerar bevattning och gödsling. 



- Algövervakning i Vombsjön. Sydvatten har instrument som övervakar alger i 



realtid. Tanken är att kunna kommunicera/förse kommunerna (Lund, Eslöv, Sjöbo) 



med information om ev. gifta algblomningar när sjön blommar 



- Installering av mätinstrument i tillrinninande vattendrag som mäter flöden mer 



kontinuerligt.  



- Temadagen 2024. Fokus på markanvändning/lantbruk runt sjön.  



 



 Utåtriktat arbete 



- Presenteras för Sveriges vattenmyndigheter (feb 2024) 



- Presenteras för Harlösa Rotary klubb (april 2024) 



- Informationsskylt vid den ”nya” gäddvåtmarken? 



- Bjuda in press och informera om det omfattande arbete som gjorts vid Torpsbäcken 



 



Aktivitetsövergripande 



- Initiera ett arbete som sammanfattar projektet hittills, vad vi åstadkommit, hur, 



resultat osv. Finns ett stort nationellt intresse för det vi gör och hur vi gör det.  



- Guide/förslag på hur man organiserar lokala samverkansorganisationer för bättre 



vattenkvalitet → VA branschen (ex)? 



 



Det poängterades att det saknas en länk från Kävlingeå vattenråds hemsida till 



hemsidan för Fokus Vombjsön. Detta har korrigerats vid datum för 



protokollskrivning (21 feb 2024). 



 



Arbeta mer strategiskt med kommunerna 



Kansliet informerar. 



 



På senaste beredningsgruppsmötet 2024-01-17 beslutade beredningsgruppen att 



föreslå styrelsen att Tette och Christian i Framtidens vattenvårdsarbete arbetar in 



förslag att vattenrådet arbetar mer strategiskt och rådgivande med 



medlemskommunerna. Kommunerna har behov av vattenrådets expertis, och det kan 



vara värdefullt för vattenrådet att ha en ingång till kommunerna, få ta del av deras 



behov och lokalkännedom, kanske kan leda till fler lämpliga vattenvårdslägen. 
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Ramavtal för extern besiktningsman 



Kansliet informerar om pågående utredning. 



 



Hittills har Ekologigruppen anlitat extern besiktningsman. Förslaget är att ett 



ramavtal tas fram som kansliet kan avropa från. Lunds kommun har redan ett 



ramavtal för besiktning. Karl Asp undersöker om vi kan använda oss av detta innan 



vi går vidare.  



 



Översvämningarna 



Kansliet informerar samt öppen diskussion 



 



På senaste tiden har vi sett 50-års flöden inom Kävlingeåns avrinningsområde som 



gjort stora översvämningsskador med många drabbade. 



 



Vattenrådets roll har diskuterats. Vi har avrinningsområdesperspektiv vilket är 



fördelaktigt. Vi vill kalla till ett stor-möte där relevanta aktörer, myndigheter, 



företag, kommuner etc. inom Kävlingeåns avrinningsområde bjuds in för att 



diskutera framtidens vattenhantering ur avrinningsområdesperspektiv, med fokus på 



översvämningar och torka. Tanken är att hitta strategier/åtgärdsförslag för att jobba 



med dessa utmaningar tillsammans inom avrinningsområdet. Detta går hand i hand 



med Vattenmyndighetens åtgärdsprogram för vatten 2022-2027, kommunernas 



åtgärd 1. Där står det beskrivet att kommunerna ska ta fram en plan för 



vattenanvändning i ett förändrat klimat med utgångspunkt i den regionala 



vattenförsörjningsplanen och en plan för samverkan med berörda kommuner inom 



kommunens av- och tillrinningsområden.  



 



Frågan om översvämningarna lämnades för öppen diskussion. Kommentarer från 



styrelsen: 



- Finansiering kommer vara en stor fråga. 



- Dikningsföretagen behöver underhålla huvudfåran. 



- Hur ser Kävlingeån ut nedströms? Det kommer inte räcka att bara dämma 



uppströms. Det finns mycket knäckepil nedströms Gårdstånga. Kostar mycket 



pengar att rensa och växer snabbt, har dämmande effekt. 



- De olika kommunerna har haft möten med markägare m.m. med hänsyn till 



översvämningarna. 



- Kan man sänka sjön i tid om prognoser visar på mer regn? 



- Kan man som markägare bidra? 



- Ett projekt likt Fokus Vomsjön fast där man fokuserar på att titta nedströms, ex 



vilka rensningar behövs? 



 



Mattias Leijon, VD på Sydvatten, visade bilder och presenterade:  



Orsaken till översvämningarna i januari är en nederbördsrik höst och vinter med 



vattenmättade marker och stora snömängder i januari som sedan den 23-24 januari 



hastigt smälte av på tjälad mark i samband med riklig nederbörd. Detta ledde till 



kraftiga flöden inom hela avrinningsområdet, såväl uppströms som nedströms 



Vombsjön. Väderleken orsakade bland annat stor tillrinning till Vombsjön, vars 



vattennivåer steg med ca 1 cm/timme när det var som värst. Avrinningsområdet är 



starkt utdikat och Vombsjön är mycket liten i förhållande till tillrinningsområdets 



storlek, sjön utgör ca 3% av tillrinningsområdets storlek, vilket bidrar till snabba 



förlopp vid högflöden och låg buffringsförmåga i sjön. Sydvatten har en vattendom 
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där det anges att vattennivån +21,30 av dammsäkerhetsskäl inte får överskridas. Över 



den nivån riskerar invallningarna att skadas och dammarna kan brista, med 



okontrollerade flöden och värre konsekvenser nedströms som följd. Det är reglerat i 



domen hur vi får öppna luckorna utifrån aktuell årstid, sjönivå och flöde i 



Kävlingeån. Sjön nedreglerades efter nyår vilket skapade bättre förutsättningar inför 



den väntade snösmältningen. 



 



SMHI kunde inte förutspå de plötsligt höga flödena i sina hydrologiska modeller och 



hade en lång startsträcka innan de reagerade. Sydvatten kontaktade både SMHI och 



Länsstyrelsen innan vi tvingades öppna luckorna stegvis den 24-25 januari (mer än 



vanligt) på grund av den stora tillrinningen. Målet var att inte öppna luckorna mer än 



vad som krävdes för att stabilisera sjönivån och inte riskera dammbrott. Det gick inte 



att på förhand förutspå exakt omfattning av lucköppningarna eftersom den behövde 



justeras efter storleken på tillrinningen till sjön. När sjöns vattennivåer var som högst 



tappade Sydvatten lika mycket vatten som storleken på tillrinningen, varvid sjön 



kunde stabiliseras. Sydvatten har följt sina rutiner, men det finns självklart saker man 



kan göra annorlunda. 



 



Sydvatten har frekvent dialog med SMHI och även Länsstyrelsen. Det är SMHI som 



ska vädervarna. Varning för höga flöden gick från 0 till röd varning, utan mellansteg 



som hade kunnat vara bra att nå ut med på ett tidigare stadium. Länsstyrelsen har en 



krisberedskap inom sin verksamhet och kan samordna insatser vid olika kriser och 



samhällsstörningar av betydelse. 



 



Övrigt 



Ingenting togs upp under denna punkt. 



 



Förslag till beslut: 



- att arbetet med Hjälmaröd inleds även innan vi fått besked om LOVA/LONA i april 



2024.  



- att godkänna fortsatt arbete inom vattenvårdsprogrammet enligt redovisad planering 



- att Tette och Christian i Framtidens vattenvårdsarbete arbetar in förslag att 



vattenrådet arbetar mer strategiskt och rådgivande med medlemskommunerna. 



- att beredningsgruppen utreder frågan om gemensamt strategimöte som drivs av 



vattenrådet för framtidens vattenhantering med fokus på översvämningar och torka. 



- att lägga övrig information till handlingarna 



 



 



§5. Anmälningar 



  Kansliet informerar. 



Administration 



• Beredningsgruppen föreslår Hjalmar Åhrén, kommunekolog i Lund, som ny 



ordförande i beredningsgruppen. 
 



Vattenvårdsprogram 



• 2023-12-11 – Beslut om utbetalning av bidrag för projektet ”Nya lek- och 



uppväxtområden i Torpsbäckens nedre del i Kävlingeåns avrinningsområde” drygt 1 



milj. 
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• 2023-12-22 – Markupplåtelseavtal gällande våtmark på fastighet Blentarp 14:2, 



Sjöbo kommun 



• 2024-01-10 Rapport Elsa van Klinken. 2023. The European green infrastructure (GI) 



strategy: A fortune or a failure for biodiversity conservation in wetlands? A 



qualitative study in Scania (Sweden) and Groningen (The Netherlands)-a summary 



 



Recipientkontroll 



• 2023-11-01 - Månadsrapport oktober 2023 



• 2023-12-07 - Månadsrapport november 2023 



• 2024-01-11 – Månadsrapport december 2023 



• 2024-01-26 - Kiselalgsundersökning 2023 i skånska sjöar och vattendrag 



 



 Förslag till beslut: 



- att godkänna Hjalmar Åhrén, kommunekolog som ny ordförande i Kävlingeåns 



vattenråds beredningsgrupp.  



- att lägga anmälningarna till handlingarna.  



 



 



§ 6. Årsredovisning och verksamhetsberättelse 2023  Bilaga 3 



 Kansliet föredrar. 



Styrelsen kan inkomma med synpunkter fram tills 4 april 2024, inför nästa 



styrelsemöte. 



 



 Förslag till beslut: 



- att godkänna att förslaget på årsredovisning för 2023 skickas till revisorn.  
 



§ 7. Vattenförvaltning 



  Kansliet informerar. 



 



• 2024-01-26 Samråd Vattentjänstplan Kävlinge kommun. Besvaras innan 26 februari 



2024. 



• 2024-01-21 Remissvar dammsäkerhetshöjande åtgärder Vombsjöns regleringsdamm. 



Besvarades 2024-01-12.  



 



Utloppsdammen behöver få bättre säkerhet, därför ska åtgärder genomföras under ca 



1,5-2,5 års tid, byggstart juli-oktober 2024. Under arbetstiden kommer mintappning 



från Vombsjön (0,3 m3/s) ej underskridas, men Kävlingeån kommer bli torrare och 



eventuellt grumligare. Det ska även eventuellt skapas en fiskväg i samband med 



detta, dock medför förutsättningarna inte att alla arter kan passera.  



 



Kansliet har formulerat remissvar som innehöll att vattenrådet inte har någonting 



emot de dammsäkerhetshöjande åtgärderna. Vattenrådet skickade med en förfrågan 



om man tagit hänsyn till extremsommar och torka och hur Kävlingeån påverkas 



under sådana förutsättningar. 



 



 Förslag till beslut: 
- att lägga informationen till handlingarna  



 



 



 





https://kavlingean.se/wp-content/uploads/2024/01/English-summary-GI-project-on-wetlands-Elsa.pdf


https://kavlingean.se/wp-content/uploads/2024/01/English-summary-GI-project-on-wetlands-Elsa.pdf


https://kavlingean.se/wp-content/uploads/2024/01/English-summary-GI-project-on-wetlands-Elsa.pdf
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§ 8.  Kostnader för att bedriva verksamheten 



 Denna punkt togs upp under §2 istället. 



 



§ 9. Länsstyrelsen informerar 



Länsstyrelsen är överbelastade och kunde därmed inte närvara på styrelsemötet. 



Therese ringer till Länsstyrelsen efter styrelsemötet för att diskutera planerna med 



mötet som vattenrådet vill initiera som handlar om framtidens vattenhantering – 



fokus översvämningar och torka (som nämns under §3 punkt ”Övesvämningar”). 



 



 Förslag till beslut: 



- att lägga informationen till handlingarna 



 



§ 10. Medlemmarna informerar 



  



- Karl Asp: Vattensamordnare Lunds kommun rekryteras. Ny vattenrådssamordnare 



50 % Höjeå och 50 % Kävlingeåns vattenråd rekryteras. 



- Josefine Wraghe: Det dämmer vid Getinge. Vi behöver blicka framåt, hur löser man 



dikningsfrågan i Getinge? 



- Håkan Lindqvist: vill ha dialog från LRF:s sida. 



Eleni: Gällande kommunens krisberedskap. För vattenrådens räkning sitter med i 



referensgruppen för Interreg  projektet Blue Transition. Projektets fokus är att visa 



hur kan vi balansera vatten och markanvändning för att minimera effekterna av 



klimatförändringar. Refrensgruppen planerar en resa till Bolmen och 



forskningsstationen på Tirahom den 17 april och de som är intresserade kan anmäla 



intresse. 



- Johan Burström: Det vi gör nu är omfattande och djupodlad undersökning av hela 



händelseförloppet, förbättringspotential.  



- Thomas Quist: sitter med i Öresunds vattenvårdsförbund med Carl von Friesendorff. 



Resultat av provtagningarna är bättre än på länge, inga större förändringar. Fått in 



mer saltvatten.  



- Anders Lindvall: Kävlinges krisberedskap fungerade lysande. Men man hade gärna 



fått informationen tidigare.  



 



 Förslag till beslut: 



- att lägga informationen till handlingarna 



 



§ 11. Utökning av kanslitjänst 



 Kansliet informerar om pågående rekrytering 



 Rekryteringen pågår. 



  



 Förslag till beslut: 



- att lägga informationen till handlingarna 



 



§ 12. Övriga frågor  



  Kansliet informerar. 



 



• Sövdes byalag 



Sövdes byalags miljögrupp har kontaktat kansliet och Ekologigruppen angående 



samarbete kring kvaliteten i Sövdesjön. De ska bekosta extra provtagning, ringa in 
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näringsbelastning under 1 år. Därefter vill de samarbeta med vattenrådet kring 



åtgärder. 



 



• Borgeby fältdagar 



Sker 26-27 juni och temat är framtidens lantbruk. Samordnarna för Kävlinge och 



Höjeå vattenråd medverkar tillsammans med några andra skånska vattenråd. Vi 



kommer ha föredrag på scen och monter. Förslag att Kävlingeåns vattenråd bekostar 



inträde för styrelsemedlemmar. 



 



• Land4climate 



Ett EU interreg-projekt gällande återvätning där Lunds kommun är med som part.  



Möjligt med upp till 1 milj kr med projekt som drivs via vattenråden. 



 



  Förslag till beslut: 



- att vattenrådet bekostar inträde till Borgeby fältdagar för styrelsemedlemmar 



- att samordnarna för vattenråden kan lägga tid på Land4climate projektet 



- att lägga övrig information till handlingarna 



 



§ 13. Sammanträdestider 2024                     



  Alla möten börjar klockan 9.00 



Beredningsgruppen onsdagar: 



17/1  Lund 



20/3  Hörby 



4/9  Lomma 



13/11 Sjöbo 



Styrelsemöten torsdagar 



15/2  Sjöbo 



18/4  Eslöv 



26/9  Lund 



5/12  Höör 



 



• Årsstämma torsdag 23/5 på Habo gård i Lomma. Efter stämman sker konstituerande 



styrelsemöte. Gemensam lunch och sedan eftermiddagsaktivitet, information om 



aktivitet kommer längre fram. 



 



  Förslag till beslut: 



- att lägga informationen till handlingarna 



 



Thomas Quist förklarade mötet avslutat. 



 



Lund som ovan 



Therese Parodi, vid protokollet 



 



 



Justeras (digital signering på sista sidan) 



 



Thomas Quist, Ordförande 



Eleni Rezaii Liakou, Justerare
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